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 الملخص:
". 2013-1996هدفت الدراسة الى بيان أثر العجز المالي في موازنة السلطة الفلسطينية على نمو الاقتصاد الفلسطيني للفترة "

ة في التكامل المشترك أظهرت نتائج التحليل الاحصائي وجود علاقة تكاملية طويلة الأجل بين وباستخدام  اختبارات السلاسل الزمنية المتمثل

ود "الايرادات المحلية، الايرادات الخارجية، النفقات الجارية، النفقات التطويرية" و"معدّل النمو الاقتصادي"، وقد خلصت الدراسة الى وج

بين الايرادات المحلية معدَّل النمو الاقتصادي ووجود علاقة موجبة بيْن كلٍّ  α ≤ 0.05ويةعلاقة ذات دلالة احصائية سالبة عند مستوى معن

ير من "النفقات الجارية، النفقات التطويرية" ومعدَّل النمو الاقتصادي، في حين لم يكن هناك علاقة ذات دلالة احصائية بيْن كلٍّ من "متغ

%"، وهذا 50ومعدّل النمو الاقتصادي"، مع الاشارة هنا الى أنَّ قيمة معامل التحديد بلغت " الايرادات الخارجية، متغير الأوضاع السياسية"

%" من التغيّر الحاصل في المتغير التابع، أمّا النسبة المتبقيّة فترجع 50يعني أن المتغيرات المستقلة في النموذج المقدّر تفسّر ما نسبته "

 وائي في التقدير.الى عوامل أخرى بالإضافة الى الخطأ العش

 كلمات مفتاحية:
ي.الاقتصاد النمو معدَّل الفلسطيني، الاقتصاد والتطويرية، الجارية النفقات والخارجية، المحلية الايرادات الموازنة، عجز

   
The Effect Of Budget Deficit On the Growth 

of Palestinian Economy (1996-2013) 
Abstract 

The study aims to declare the impact of budget deficit on the growth of Palestinian economy "1996-2013". 
The model used Fully Modified Ordinary Least Squares (FMOLS), results shows along-period correlation 
between (local revenues, external revenues, current expenditures, development expenditures) and the 
"average economic growth",. The study concluded that, there is a negative statically significant relationship 
at level α≤0.05, between local revenue & average economic growth, and positive between "current 
expenditures, development expenditures" & average economic growth, while there was no statically 
significant relationship between "external revenues, political situation" & economic growth average, with 
noted that the value of the coefficient of determination average 50% and this means that the independent 
variables at model explain 50% of the change in the dependent variable "economic growth average" in the 
light of all other factors constant, the rest is 50% referred to other factors. 

Keywords: 

Budget Deficit, Internal and External Revenues, Current and Development Expenditures, Palestinian 

Economy, Average Economic Growth. 
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